



Press release
30 June 2026

VENEZUELA

Humanity and Inclusion Canada welcomes the Government of Canada's announcement of a match fund for Venezuela Earthquake Response appeal, preparations underway to scale up support

As a member of the Humanitarian Coalition – Canada's 12 leading aid organisations - Humanity & Inclusion Canada welcomes the Government of Canada's announcement that it will match, dollar-for-dollar, donations to its Venezuela Earthquake Response appeal up to a maximum of \$2 million.

"Today's announcement that the Government of Canada will match public donations strengthens our ability to respond to this disaster. Reports from the field are extremely concerning, with urgent needs for clean water, food, shelter, medicine and physical rehabilitation following injuries. Humanity & Inclusion Canada is expanding our support for vulnerable populations in affected communities, particularly people with disabilities." – **Alan Quinn, Interim Executive Director, Humanity and Inclusion Canada**

Two earthquakes struck north-central Venezuela on 24 June, causing damage of an unprecedented scale. At least 1,700 people have been killed, 5,000 injured, and tens of thousands are still missing.

"The lack of supplies and capacity to respond is devastating; healthcare staff are working with their bare hands and without equipment. They are performing amputations without an anesthetic because the anesthetic has run out.

Many people will find themselves living with a disability following the disaster, not only because they have suffered amputations or serious fractures, but also because they cannot be treated effectively. Some disabilities could be prevented through early intervention, but hospitals currently only have the resources to care for people in critical condition." – **Andreina Jota, HI's Regional Program Development and**



Reporting Officer, and a member of the Rapid Needs Assessment team in La Guaira

Humanitarian Coalition members – including HI Canada – are scaling up the humanitarian response to provide basic necessities. HI Canada is preparing to distribute hygiene kits and to focus on psychosocial support, as well as specialised support for people with disabilities and those with serious injuries requiring rehabilitation.

Communiqué de presse

30 juin 2026

Humanité et Inclusion Canada salue l'annonce du gouvernement du Canada concernant un fonds de contrepartie pour l'appel d'urgence en réponse au tremblement de terre au Venezuela; des préparatifs sont en cours pour accroître l'aide apportée aux populations touchées

En tant que membre de la Coalition humanitaire, qui rassemble 12 organisations d'aide humanitaire de premier plan à travers le Canada, Humanité et Inclusion Canada se réjouit de l'annonce du gouvernement du Canada qu'il versera un montant équivalent, dollar pour dollar, aux dons recueillis dans le cadre de sa réponse d'urgence à la suite des séismes au Venezuela, et ce, jusqu'à concurrence de **2 millions de dollars**.

« L'annonce du gouvernement du Canada de doubler l'effet des dons du public renforcera notre réponse à cette catastrophe. Les témoignages provenant du terrain sont extrêmement préoccupantes : les besoins en eau potable, nourriture, abris, médicaments et réadaptation physique à la suite des blessures son urgents. Humanité et Inclusion Canada intensifie son soutien aux populations vulnérables dans les communautés touchées, notamment aux personnes en situation de handicap. » - **Alan Quinn, Directeur général par interim, Humanité et Inclusion Canada**



Deux tremblements de terre successifs ont frappé le centre-nord du Venezuela le 24 juin, causant d'importants dégâts dans une région densément peuplée. Au moins 1,700 personnes ont été tuées, 5,000 blessées et des dizaines de milliers sont toujours portées disparues.

« Le manque de fournitures et de capacités de réponse est dévastateur ; le personnel de santé travaille à mains nues et sans équipement. Des amputations sont pratiquées sans anesthésie parce que les stocks sont épuisés.

Beaucoup de personnes vivront avec un handicap à la suite de la catastrophe, non seulement en raison d'amputations ou de fractures graves, mais aussi parce qu'elles ne peuvent pas être soignées efficacement. Certains handicaps pourraient être évités grâce à une intervention précoce, mais les hôpitaux ne disposent actuellement que des ressources nécessaires pour prendre en charge les cas critiques. » - **Andreina Jota, responsable régionale du développement de programmes et du reporting chez HI, et membre de l'équipe d'évaluation rapide des besoins à La Guaira**

Pour répondre aux besoins humanitaires croissants, les membres de la Coalition humanitaire, y compris Humanité et Inclusion Canada, intensifient leurs interventions en fournissant de besoins essentiels. HI Canada se prépare à distribuer des trousseaux d'hygiène et à mettre l'accent sur le soutien psychosocial, ainsi que sur l'aide spécialisée destinée aux personnes handicapées et à celles qui souffrent de blessures graves nécessitant une réadaptation.